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朝陽科技大學
095學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	7307
	Course Number
	7307

	授課教師
	李靜桂
	instructor
	Lee,Ching Kwei

	中文課名
	語言學專題
	Course Name
	Topics in Linguistics

	開課單位
	應用外語系碩士班一A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	這門課旨在概要介紹應用語言學。主要分兩部分，前部分著眼於語言結構與語言使用，內容包含語法、詞彙、言談分析、語用學、語料庫語言學。後部分著眼於應用語言學的基本領域，內容含第二語言習得、心理語言學、社會語言學、語言學習者動機策略。視進度，聽說讀寫等相關語言技能亦將介紹。修習本課程後，學生將有能力從介紹的領域中擇其所好從事進階的應用與研究。
	Objectives
	 The graduate course addresses topics in Applied Linguistics. It will be divided into two parts: the first part briefly reviews linguistic structures such as syntax, lexicon, discourse analysis, pragmatics and corpus linguistics, and the second part  focuses on topics of applied linguistics such as second language acquisition, psycholinguistics, and sociolinguistics, and language teaching. Students interested in the various topics in linguistics will be able to explore them independently when they complete the course.



	教材
	Oaks, Dallin D.  1998.  Linguistics at work.  Harcourt Brace College Publishers

Bonvillain, Nancy.  2003.  Language, culture, and commucication.  Prentice Hall.

Fromkin, Victoria, Robert Rodman, and Nina Hyams.  2003.  An introduction to language.

Related journal articles.
	Teaching Materials
	Oaks, Dallin D.  1998.  Linguistics at work.  Harcourt Brace College Publishers

Bonvillain, Nancy.  2003.  Language, culture, and commucication.  Prentice Hall.

Fromkin, Victoria, Robert Rodman, and Nina Hyams.  2003.  An introduction to language.

Related journal articles.

	成績評量方式
	出席：10%

期中考：40%

期末考：50%

其他：課堂上參與度高者，會加分。無故缺席超過3次者，將無法取得本課程之學分。
	Grading
	Class attendance:            10%

Mid-term (oral):             40%

Final-exam (oral and written):  50%

Those who actively participate in in-class discussion may get extra credits.  Those who are absent from class without any excuse more than three times may fail the 

course.



	教師網頁
	 

	教學內容
	本課程旨在研討語言學之基本理論及其應用。理論部份包括語音學、音法學、構詞學、句法學、語意學、語用學、話語分析、社會與語言及語言變遷等。應用部份之討論將以上述各領域為核心，探討其在法律、醫藥與治療、商業與職場、文化、教育、語言教育、文學分析及翻譯等各方面之實際應用。應用部份之討論將以生活中之實例及案例為之。學生需作課前及課外閱讀，課堂中需參加討論並作口頭報告。期末報告可選擇課程中之任何討論為主題，加以深入分析，作為書面及口頭報告
	Syllabus
	The purpose of this course is to have students discuss the general field of linguistics in terms of its theory and application.  The discussion on the theoretical part will include morphology, phonetics and phonology, syntax, semantics and pragmatics, discourse analysis, language varieties, and  psycholinguistics and language acquisition.  The discussion on the application will include linguistics and law; linguistics, medicine, and therapy; linguistics, business, and the workplace; linguistics and culture; linguistics and education; linguistics and literary analysis; and linguistics and translation.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

